
Десетата среща между 
външните министри на Китай, 
Япония и Южна Корея, проведена 
в края на ноември, привлече 
вниманието на световната 
общественост. Преди всичко с 
тона на конструктивизъм, добра 
воля и стремеж към партньорство 
между „трите големи“ на 
Югоизточна Азия (без да 
забравяме, разбира се, Индия).

Този тон, който доминираше 
на срещата в Пусан, Южна Корея, 
преди всичко в изявленията на 
дипломат № 1 на Пекин  
Уан И – показва искрения 
стремеж на трите водещи 
икономики на Далечния изток да 
загърбят окончателно миналото и 
да гледат все по-уверено напред, 
във вярната посока към мира и 
взаимноизгодното сътрудничество. 
Защото недалечната история 
помни редица конфликтни точки 
като почти осемгодишната война 
Япония – Китай (1937 – 1945), 
инициирана от империалистичните 
кръгове в Токио, или т. нар. 
Корейска война (1950 – 1953), 
започнала като сблъсък между 
Севера и Юга на Корейския 
полуостров и завършила като 
крупен международен конфликт с 
участието на САЩ и СССР.

Тези и ред други по-вто- 
ростепенни проблеми, години 
наред поставят негативен 
отпечатък върху отношенията на 
трите държави, които с основание 
се смятат за най-сериозните 
икономически двигатели в 
региона. Това с пълно основание 
се отнася за стопанския гигант 
№1 в региона (а вече и в целия 
свят) Китай, за доскорошния 
№2 в икономическата ранглиста 
на планетата – Япония, и за 
„индустриалното чудо“ – Южна 
Корея.

Фактът, че срещата в Пусан 
премина в спомената вече 
обстановка, говори, че и трите 
държави, най-вече Китай,  
полагат големи усилия по пътя 
към вярната посока – нещо, което 
е от полза на региона, а и на 
целия свят.

Петър Герасимов

Усилия във  
вярна посока
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4Китай е „задължителна 
дестинация“ за 
чуждестранните 
инвеститори
За първите 10 месеца 
чуждестранните инвестиции 
в Китай са на стойност 987 
милиарда юан, съобщават 
китайските медии, позовавайки се 
на официални данни. 

Нови технологии и 
иновации за защита 
на влажните зони 
и международната 
миграция на птиците
Ранната зима е натоварен 
сезон за Националния природен 
резерват, разположен в устието на 
река Хуанхъ близо до град Донин, 
провинция Шандун.

I I

Висококачествените 
китайски ветрила

Керамиката преди  
династия Хан
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Професионалните 
връзки между 
българските 
и китайските 
журналисти се 
развиват

7 

Хуанло – селото  
на дългите коси
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Пример за международно сътрудничество

К
акто агенция Синхуа съ-
общи на 26 ноември от 
Пусан, Южна Корея, ди-
пломат № 1 на КНР Уан 
И е изтъкнал, че „Китай, 
Япония и Южна Корея 

трябва да играят по-активна роля 
в насърчаването на регионалното 
и глобалното развитие, изправени 
пред ускоряващи се промени, не-
виждани от век и бавното възста-
новяване на световната икономика“.

Той присъства на тристранна-
та среща на външните министри 
между Китай, Япония и Южна Ко-
рея заедно с южнокорейския вън-
шен министър Парк Джин и япон-
ския външен министър Йоко Ка-
микава.

Уан И каза, че връзките Ки-
тай – Япония – Южна Корея са се 
превърнали в пример за междуна-
родно сътрудничество с най-висо-
ка степен на институционализация, 
най-широко покритие и най-бога-
та традиция в Източна Азия, кое-
то ефективно обслужва развитие-
то на трите страни и е от полза за 

хората в региона.
Следвайки политиката за из-

граждане на приятелство и парт-
ньорство със своите съседи, Китай 
ще продължи да работи с Южна 
Корея и Япония, за да поддържа 

тристранното сътрудничество, да 
следва стабилно, успешно и устой-
чиво развитие и да даде нов при-
нос за регионален и световен мир 
и просперитет, каза дипломатът 
№1 на КНР Уан И.

новини

ашгар, който 
се намира в се-
верозападната 
част на Синд-
зян-уйгурския 
автономен ре-

гион на Китай, ще работи 
да улесни по-нататъшното 
отваряне на страната към 
Азия и Европа чрез ново-
създадена зона за свобод-
на търговия.

Благодарение на спе-
цифичното си географско 
местоположение Кашгар 
служи като основна връз-
ка между Китай и средно-
азиатските страни Пакис-
тан, Таджикистан, Киргиз-
стан и Афганистан. Той съ-
що така действа като вра-
та към Русия и европей-
ските пазари. Общата тър-
говска стойност на райо-
на отчита нарастване с 89,7 
процента на годишна ба-
за за първите 9 месеца на 

годината, достигайки 61,04 
милиарда юана (8,42 ми-
лиарда долара).

Пилотната зона за сво-
бодна търговия в Кашгар 
беше официално открита 
на 1 ноември. Тя обхваща 
179,66 квадратни киломе-
тра и ще фокусира раз-
витието си в сектори ка-
то търговия и логистика, 
електроника, нови мате-
риали и автомобилни час-
ти, преработени селскосто-
пански продукти, текстил 
и облекла и сглобени елек-
тронни продукти.

„Усилията за реформи 
и иновации ще бъдат за-
силени, за да може Каш-
гар да се установи като зо-
на за свободна търговия с 
висок стандарт, високо ка-
чество и благоприятна биз-
нес среда“, заяви партий-
ният секретар на района 
Ние Джуан. 

Пилотната зона за 
свободна търговия в 
Кашгар ще поддържа 
отварянето на Китай 

К

Н

Г

еотдавна в Шан-
хай бе открит 
Световен кон-
грес по китаис-
тика – Шанхай-
ски форум. Той 

се организира от пресслуж-
бата на Държавния съвет и 
Шанхайското кметство и се 
провежда под мотото „Ки-
тайската цивилизация и ки-
тайският път от глобална 
перспектива“. 

Китайският председател 
Си Дзинпин изпрати поз-
дравителен адрес до кон-
греса, в който посочва, че 
китайската цивилизация се 
обогатява и развива в про-
цеса на обмен и взаимно 
учене с другите, а днес да-
ва пример със своята мо-
дернизация. 

„Надявам се, че експерти 

олемите индус-
триални фирми в 
Китай отбелязаха 
през октомври уве-
личение на общи-
те си печалби за 

трети пореден месец, пока-
заха официални данни на 
Националното статистиче-
ско бюро, съобщава Синхуа.

Печалбите на големите 
индустриални фирми с го-
дишен основен приход от 
най-малко 20 милиона юа-
на (около 2,81 милиона щат-
ски долара) са се увеличили  

Световен конгрес по 
китаистика – Шанхай форум

Индустриалните печалби  
на Китай се повишават

и учени от цял свят ще слу- 
жат като пратеници на инте- 
грацията между китайска-
та и чуждите цивилизации, 
ще подкрепят приобщава-
нето и откритостта, ще да-
ват принос за китайските 

изследвания по света, ще 
насърчават обмена и вза-
имното обучение между 
цивилизациите и ще вне-
сат идейна и културна си-
ла в световната цивилиза-
ция“, пише Си Дзинпин.

с 2,7% на годишна база.
Секторът за производ-

ство на суровини се очер-
тава като най-важния двига-
тел на растежа с 22,9%. Тъй 
като потребителският пазар 
се подобрява поради бла-
гоприятната правителстве-
на политика, печалбите на 
производителите отчетоха и 
увеличение от 2,2% спрямо 
миналата година, което се 
увеличава за три последо-
вателни месеца.

Други индустрии, вклю-
чително производство и дос- 

тавка на електроенергия, 
природен газ и вода, също 
регистрираха ръст на печал-
бата през октомври.

През първите десет ме-
сеца печалбите на големите 
индустриални фирми отчи-
тат спад от 7,8%, намалявай-
ки с 1,2 процентни пункта 
спрямо периода януари-сеп-
тември на миналата 2022 г.. 
Повече от 70 процента от 41 
индустриални категории в 
Китай, наблюдавани от бю-
рото, отчитат подобрени ре-
зултати в печалбите. 

„Основният приоритет е да про-
дължим да зачитаме взаимно пъ-
тя на развитие и основните инте-
реси, правилно да се справяме с 
чувствителните въпроси и да под-
държаме стабилни двустранни от-
ношения, така че да поставим со-
лидна основа за всеобхватно рес-
тартиране на тристранното сътруд-
ничество, характеризиращо се със 
стабилен и дългосрочен напредък“, 
подчерта той.

Уан И заяви, че трите страни 
трябва да се придържат към вза-
имната изгода и печелившите ре-
зултати, да възобновят преговори-
те по тристранното споразумение 
за свободна търговия между Китай, 
Япония и Южна Корея възможно 
най-скоро, да запазят импулса на 
регионалната икономическа инте-
грация, да подобрят многоканал-
ните и многостепенните регионал-
ни споразумения за свободна тър-
говия и да допринасят за общата 
цел – осигуряване зона за свобод-
на търговия в Азиатско-тихоокеан-
ския регион.

Японският външен министър Йоко Камикава (от ляво надясно), 
южнокорейският външен министър Парк Джин и външният министър на 

КНР Уан И по време на тристранна среща в Пусан
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11月26日在建德市乾潭镇
拍摄的集市展位。
当日，浙江省建德市乾潭镇
传统特色赶集盛会——“万
乐节”正式开启。本次“万乐
节”既有农文旅产品、非遗
手工项目和各地美食的特
色集市展位，也有文艺演出
和书画展等活动。
作为当地民间传统节庆活
动，“万乐节”已经成为当地
特色文旅“金名片”。

浙江建德举办传统
赶集盛会

中共中央政治局召开会议 中共中央总书记习近平主持会议
中共中央政治局召开会议
审议《关于进一步推动长江经

济带高质量发展若干政策措施的
意见》《中国共产党领导外事工作
条例》

中共中央总书记习近平主持议
新华社北京11月27日电  中共

中央政治局11月27日召开会议，
审议《关于进一步推动长江经济
带高质量发展若干政策措施的意
见》《中国共产党领导外事工作条
例》。中共中央总书记习近平主持
会议。

会议指出，长江经济带发展战
略是以习近平同志为核心的党中
央作出的重大战略决策。战略实
施以来，思想认识、生态环境、发
展方式、区域融合、改革开放等
方面发生了重大变化，发展质量
稳步提升，发展态势日趋向好。

会议强调，推动长江经济带高
质量发展，根本上依赖于长江流
域高质量的生态环境。要毫不动
摇坚持共抓大保护、不搞大开发，
在高水平保护上下更大功夫，守住
管住生态红线，协同推进降碳、减
污、扩绿、增长。要坚持把科技创

新华社北京11月27日
电记者近日从航天科技
集团了解到，首张完整覆
盖中国国土全境及“一带
一路”共建国家沿线重点
区域的高轨卫星互联网
初步建成。

近年来，随着中星16
号、中星19号和中星26号
高通量通信卫星相继成
功发射，中国航天科技集
团有限公司中国卫通已初
步建成首张完整覆盖中
国国土全境及“一带一路”
共建国家沿线重点区域
的高轨卫星互联网。

2023年2月23日，中
星26号卫星成功发射入
轨，已先后完成东经125
度轨位的定点、在轨交
付、测试验证等工作，并
于6月开始提供服务，目
前运行正常。

该星是中国首颗超百
Gbps容量高通量通信卫
星，采用中国自主研发的
东方红四号增强型卫星平
台，是满足卫星互联网及

通信传输要求的新一代高
通量通信卫星。

“高通量通信卫星的优
势是带宽非常宽，传输速
率非常快。”中国卫通专
家介绍，好比中国在家上
网，网络由2G、3G到了
5G，带宽越宽，下载视频
或者是进行视频通话，就
越顺畅，体验就越好。

未来，中国卫通将推动
更大单星容量卫星建设，
预计到“十四五”末期，高
通量通信卫星总容量将
超过500Gbps，届时，将
为中国及“一带一路”共建
国家沿线航空、航海、应
急、能源、林草等行业及
普遍服务用户提供高速
的专网通信和卫星互联网
接入服务。

同时，还将为边远地
区提供安全可靠、无缝
覆盖的信息传输手段，进
一步缩小城乡“数字鸿沟”
，并有效满足航空航海
市场对于宽带通信的巨
大需求。

新华全媒+丨中国首张高
轨卫星互联网初步建成

新作为主动力，积极开辟发展新领
域新赛道，加强区域创新链融合，
大力推动产业链供应链现代化。要
统筹抓好沿江产业布局和转移，更
好联通国内国际两个市场、用好两
种资源，提升国内大循环内生动力
和可靠性，增强对国际循环的吸引
力、推动力。要坚持省际共商、生

态共治、全域共建、发展共享，提
升区域交通一体化水平，深化要素
市场化改革，促进区域协调发展。
要统筹好发展和安全，维护国家重
要产业链供应链安全稳定，提升
流域防灾减灾能力，以一域之稳为
全局之安作出贡献。要坚持中央统
筹、省负总责、市县抓落实的工作

新华社杭州11月27日
电第二届全球数字贸易博
览会27日在浙江省杭州市
闭幕。记者从闭幕发布会
上获悉，数贸会期间，现
场签约项目32个，总签约
金额1558.5亿元。其中，
外商投资项目11个，总投
资额17亿美元，占投资类
项目数的39.3%，主要来
自德国、法国、日本、匈牙
利、新加坡、中国香港等
国家和地区。

本届数贸会以“数字贸
易 商通全球”为主题，突
出专业化、国际化、市场
化三大特色。来自25个国
家和地区的1018家企业线
下参展，367家企业通过
数贸会云平台在线上参加
展览。1.5万余名专业采购

第二届数贸会总签约金额达
1558.5亿元

商参会，其中境外参展商
1700余人，100多个国际
采购团来到现场洽谈。

据介绍，100项创新类“
首发”“首秀”“首展”在本届
数贸会集中呈现，涵盖数
字技术、数字服务、数字
文娱、数智出行等领域，

带来集新技术、新应用、
新体验于一体的数字贸易
创新盛宴。

第三届全球数字贸易
博览会将于2024年9月25
日至29日举办，今后数贸
会都将固定在每年9月最
后一周举办。

机制，加强统筹协调和督促检查，
加大政策支持力度，在重点领域推
动一批重大改革。沿江省市各级
党委和政府要切实履行主体责任，
强化工作落实，步步为营、扎实推
进、久久为功，推动长江经济带高
质量发展不断取得新进展。

会议指出，《中国共产党领导外
事工作条例》对党领导外事工作作
出规定，把党长期以来领导外事工
作的思路理念、体制机制和成功实
践转化为制度成果，对于确保党中
央对外大政方针和战略部署得到
有力贯彻执行具有重要意义。

会议强调，要进一步加强党中
央对外事工作的集中统一领导。要
加快形成系统完备的涉外法律法
规体系，不断提升外事工作的制度
化、规范化、科学化水平。要深刻
认识新征程上党的外事工作使命
任务，把习近平外交思想贯彻落实
到外事工作全过程各方面，为推进
强国建设、民族复兴伟业创造有
利条件，为维护世界和平与发展、
推动构建人类命运共同体作出更
大贡献。

会议还研究了其他事项。
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З
а първите 10 ме-
сеца чуждестран-
ните инвестиции 
в Китай са на 
стойност 987 ми-
лиарда юан, съоб-

щават китайските медии, 
позовавайки се на офици-
ални данни. 

Сред тях инвестициите в 
сектора на производство на 
оборудване от висок клас са 
се увеличили с 9,5%. Инвес-
тициите от Канада, Велико-
британия, Франция, Швей-
цария, Нидерландия са се 
увеличили съответно със 
110,3%, 94,6%, 90,0%, 66.1% 
и 33,0% на годишна база. 
Със сигурност може да се 
каже, че Китай е „задължи-
телна дестинация“ за чуж-
дестранните инвеститори.

„Китай се е превърнал 
в една от най-добрите дес-
тинации за инвестиции. 
Следващият „Китай пак е 

Китай“, заяви китайският 
председател Си Дзинпин 
по време на бизнес среща-
та в рамките на провелата 
се неотдавна в Сан Фран-
циско среща на върха на 
Азиатско-тихоокеанско ико-
номическо сътрудничество 
(АТИС). 

Неговото изказване пре- 
дизвика вниманието на 
много хора в промишле-
но-търговските кръгове. 

Защо Китай е „задължи-
телна опция“ за инвести-
циите на световната бизнес 
общност? 

Защото Китай е най-го-
лемият двигател за глобал-
ния растеж. 

Страната ще допринесе 
с 1/3 за глобалния иконо-
мически ръст в света тази 
година. Неотдавна Между-
народният валутен фонд 
повиши прогнозата за ръ-
ста на китайския БВП за 

тази година до 5,4%, кое-
то е доказателство, че ки-
тайската икономика е 
устойчива и с потенциал 
за развитие. 

Китай разполага с уни-
кално предимство. Това е 
огромен пазар. Китай е с 
население от 1,4 милиарда 
души, което е повече от на-
селението на всички раз-
вити страни, взети заедно. 
Според прогнозата в след-
ващите 15 години броят на 
хора със среден доход в Ки-
тай ще се увеличи от 400 
милиона, колкото е сега, до 
800 милиона. 

Както казва главният 
мениджър на американ-
ската компания BlackRock 
Fund Джан Чъ, китайски-
ят пазар, от една страна, 
се отличава със стабилност 
и високо качество, подоб-
но на пазара на развитите 
страни, а от друга, има и 

потенциал за бърз растеж 
подобно на новоразвиващи-
те се пазари. 

Резултатите от проучва-
нето на Китайско-амери-
канската търговска кама-
ра показват, че 66 процен-
та от американските ком-
пании в Китай ще поддър-
жат или увеличат инвести-
циите си в страната.

В бъдеще фирмите, кои-
то са се отказали от ки-
тайския пазар, ще се лишат 
от множество възможнос-
ти за развитие. 

Наскоро и сингапурският  
премиер Ли Сиен Лун из-
рази мнението, че силен и 
приятелски настроен Ки-
тай ще има положително 
въздействие върху региона 
и света.

Всичко това налага из-
вода, че Китай е „задължи-
телна дестинация“ за чуж-
дестранните инвеститори.

Китай е „задължителна дестинация“  
за чуждестранните инвеститори

Китай се е 
превърнал в една 
от най-добрите 
дестинации за 
инвестиции. След- 
ващият „Китай 
пак е Китай“, заяви 
председателят Си 
Дзинпин на бизнес 
срещата в рамките 
на провелата се 
в Сан Франциско 
среща на върха на 
АТИС

страницата подготви  
Любомир миХаЙЛов

Н
еотдавна стра-
ните от БРИКС 
проведоха извън- 
редна онлайн 
среща на върха 
за палестинско- 

израелския конфликт, коя-
то стана първата среща 
на върха в историята на 
БРИКС, посветена на на-
лежащ международен въ-
прос, както и първата сре-
ща на лидерите на БРИКС 
от разрастването на орга-
низацията. 

Като най-авторитетната 
и влиятелна платформа за 
сътрудничество за нововъз-
никващи пазари и развива-
щи се страни, БРИКС про-
веде извънредни консулта-
ции за ситуацията в Близ-
кия изток. 

В речта си на срещата 
на върха китайският пре-
зидент Си Дзинпин отбе-
ляза, че в сегашните усло-
вия нарастват актуалността 
и важността страните от 
БРИКС да се изкажат в под-
крепа на справедливостта и 
мира в палестинско-изра-
елския конфликт, изтъкна 
по този повод  People‘s Daily  
онлайн.

По покана на южноаф-
риканския президент Си-
рил Рамафоса Си Дзинпин 
присъства на срещата на 
върха и произнесе важна 
реч, в която призова за 
прекратяване на огъня и 
за траен мир и сигурност. 
Китайският лидер изтъкна 
три приоритетни задачи за 
разрешаване на палестин-
ско-израелския конфликт. 

Първо, 
конфликтните страни тряб-
ва да спрат военните дейст-
вия и незабавно да постиг-
нат прекратяване на огъня, 
да се откажат от всякакви 
действия на насилие и ата-
ки срещу цивилни, да осво-
бодят цивилни, взети за за-
ложници, и да предприемат 
мерки за предотвратяване 
на нови жертви. 

Второ, 
хуманитарните коридори 
трябва да останат безопас-
ни и безпрепятствени, а хо-
рата от ивицата Газа тряб-
ва да имат достъп до по-
вече хуманитарна помощ. 
Колективното наказание на 
жителите на ивицата Га-
за чрез принудително пре-
местване или лишаване от 
вода, електричество и го-
риво трябва да спре. 

Трето, 
международната общност 
трябва да предприеме прак-
тически мерки, за да пре-
дотврати разрастването на 
конфликта и застрашаване-
то на стабилността в Близ-
кия изток като цяло.

Китайският президент 
Си Дзинпин подчерта, че 
единственият надежден на-
чин за прекъсване на по-
рочния кръг на палестин-
ско-израелския конфликт 
е решението за две държа-
ви, възстановяването на за-
конните национални пра-
ва на палестинците, създа-
ването на независима дър-
жава Палестина и ранното 
свикване на международна 

мирна конференция, коя-
то трябва да бъде по-ав-
торитетна, за да се изгра-
ди международен консен-
сус в полза на мира и да се 
работи за бързо разреша-
ване на палестинския въ-
прос. По време на онлайн 
срещата на върха други ли-
дери на БРИКС също на-
правиха изказвания и из-
разиха „гласа на БРИКС“ 
по палестинско-израелския 
въпрос.

За първи път страните 
от БРИКС проведоха спе-
циална онлайн среща на 
върха, за да обсъдят ре-
гионален въоръжен кон-
фликт, изтъкна People‘s 
Daily онлайн.  За една гло-
бална система на управле-
ние, изправена пред много 
предизвикателства и в бе-
да, срещата на лидерите на 
БРИКС беше силен тласък. 

На срещата присъства 
генералният секретар на 
ООН Антонио Гутериш, 
който изрази надеждата на 
международната общност, 
че страните от БРИКС ще 
играят по-активна роля в 
разрешаването на наболе-
ли проблеми.

Всъщност Палестинско- 
израелският конфликт е 
огледало, в което се от-
разяват много неща. По-
ради противопоставяне-
то на някои страни Съве-
тът за сигурност на ООН 
не може да предприеме 
решителни действия, а 
на други западни държа-
ви им липсва воля и сме-
лост да отстояват истина-
та и справедливостта. Това 

се прави от БРИКС, кой-
то представлява нововъз- 
никващите пазари и разви-
ващите се страни. То под-
чертава по-нататъшното 
разширяване на функции-
те на механизма за сътруд-
ничество на БРИКС, както 
и по-нататъшното укрепва-
не на влиянието му в меж-
дународната общност. 

След избухването на въ-
оръжения конфликт в Близ-
кия изток Китай, Русия, 
Бразилия, Южна Африка и 
други държави – членки на 
БРИКС, енергично насър-
чават прекратяване на огъ-
ня в ивицата Газа и предо-
твратяването на ескалаци-
ята на насилствените кон-
фликти чрез приложение на 
резолюции и организиране 
на срещи за сигурността в 
рамките на Съвета за си-
гурност на ООН. 

Позициите на страните 
– членки на БРИКС, съв-
падат: те са ангажирани с 
идеите за постигане на мир 
чрез преговори, противо-
действие на насилието и 
предотвратяване на хума-
нитарни катастрофи, което 
явно се различава от по-
зицията на някои западни 
страни. 

БРИКС се превръща в 
символ и практическа асо-
циация, защитаваща меж-
дународната честност и 
справедливост. Колкото 
по-голяма е нейната тежест 
на международната арена, 
толкова по-лесно ще се по-
стига мир и ред.

БРИКС призовава за мирно решение  
на палестинско-израелския конфликт 

След избухването 
на въоръжения 
конфликт в Близкия 
изток Китай, 
Русия, Бразилия, 
Южна Африка и 
други държави 
– членки на 
БРИКС, енергично 
насърчават 
прекратяване на 
огъня в ивицата 
Газа и предот- 
вратяването 
на ескалацията 
на насилствени 
те конфликти 
чрез приложение 
на резолюции 
и организиране 
на срещи за 
сигурността в 
рамките на Съвета 
за сигурност на 
ООН

коментари
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З
аводът е разполо-
жен в Анциу, про-
винция Шандун, 
и произвежда над 
600 вида предва-
рително приготве-

ни храни, включително зам-
разени меса, варено месо, 
замразени зеленчуци, кон-
серви, храни на базата на 
брашно, подправки и осоле-
ни зеленчуци. Те се прода-
ват в повече от 10 страни и 
райони, включително Япо-
ния и Германия. Компания-
та има желание да разшири 
глобалното си присъствие. 
Наскоро „Луфън“ взе учас-
тие на няколко междуна-
родни изложения за храни 
в Канада и Германия, къ-
дето събра добри отзиви за 
своята продукция. „Много 
хора проявиха голям инте-
рес към нашите продукти и 
има потенциал да се осигу-
рят повече поръчки от чуж-
дестранните пазари“, казва 
Юн Шудзие, заместник ге-
нерален мениджър на „Лу-
фън“. Той добави, че про-
дажбите в чужбина предста-
вляват половината от общи-
те продажби на компания-
та през миналата година. 
Китай разполага с особе-
ни предимства в развитие-
то на индустрията за пред-
варително приготвени хра-
ни, тъй като селското сто-
панство на страната е бога-
то и разнообразно, комен-
тира още Юн.

Все по-голям брой ки-
тайски компании за пред-
варително приготвени хра-
ни се стремят към глобална 
експанзия, като произвеж-
дат голямо разнообразие от 
висококачествени продукти. 
Тази индустрия се разви 
доста бързо през последните 
няколко години, като бро-
ят на тези компании над-
хвърли 70 000 през 2022 г.  
Това показват данните на 
Бялата книга за развитие-
то на китайската индустрия 
за предварително производ-
ство на храни, публикува-
на по време на Междуна-
родната конференция за 
предварително приготве-
на хранителна промишле-
ност във Фошан, провинция 
Гуандун, през март. Броят 
на компании за предвари-
телно приготвени храни е 
най-голям в провинциите 
Шандун, Хънан и Гуандун. 

Според стандартите, пуб-
ликувани от Китайската ку-
линарна асоциация, предва-
рително приготвената храна 

Компаниите за преработка  
на предварително приготвени храни 
разширяват глобалното си присъствие

може да бъде класифицира-
на в четири категории - го-
това за консумация, готова 
за подгряване, готова за го-
твене и готова за смесване. 
Юн пояснява още, че раз-
личните райони имат нуж-
ди от различни хранител-
ни продукти и разнообрази-
ето на китайското земеде-
лие позволява компаниите 
да отговорят на тези нужди. 
В продължение на много 
години производството на 

за вноса на хранителни про-
дукти“, заяви той. Компани-
ите, които искат да изнасят 
хранителни продукти, тряб-
ва да проведат задълбочено 
проучване на стандартите за 
качество в множество раз-
лични държави. 

Заедно с  присъствието 
си в чужбина, компаниите 
за предварително пригот-
вени храни развиват и въ-
трешния пазар с качестве-
ни продукти. Китайските 
потребители все повече ха-
ресват предварително при-
готвените храни. Мащабът 
на китайския пазар е дос-
тигнал 419,6 милиарда юа-
на през 2022 г., което е уве-
личение от 21,3% на годиш-
на база. Предвижда се, че 
през 2026 г. той ще достигне 
повече от 1 трилион юана.

“В продължение на три 
десетилетия ние развиваме 
международните пазари с 
напреднали методи за упра-
вление и производство, кое-
то ни дава предимство да 
предложим на вътрешните 
пазари качествени проду-
кти“, заяви Койдзуми Ми-
нору, генерален директор 
на компанията Shandong 
Nichirei. 

Компанията Gaishi за-
почва своя бизнес на въ-
трешния пазар преди ня-
колко години. Приходите 
на компанията през първа-
та половина на 2023 г. са би-
ли 226 милиона юана, което 
е увеличение от 28,79% на 
годишна база. През 2018 г.  
(компанията допринесе за 
преразглеждането на осно-
вен национален стандарт за 
безопасност на храните за 
морски водорасли и ядли-
ви гъби, както и представи 
продуктовия стандарт в дру-
ги категории. Това обогатя-
ва разнообразието на про-
дукти, подобрява стандар-
тизацията на индустрията 
и повишава задоволството 
за клиентите.

През октомври работата в завода за преработка 
на хранителни продукти на компанията „Луфън“ 
в провинция Шандун е в разгара си. Работниците 
подготвят и опаковат предварително 
приготвени ястия от пилешко месо, които скоро 
ще бъдат продавани в страната и в чужбина.

зърнени храни, плодове, зе-
ленчуци, месо, яйца, млеч-
ни продукти и морски да-
рове от Шандун се нареж-
да сред първите в страната.

В продължение на 24 по-
редни години Шандун е во-
деща провинция по отно-
шение на износа на селско-
стопанските продукти. Сред 
изнасяните селскостопан-
ски продукти, дълбоко пре-
работените продукти пред-
ставляват 47,7%. Повече от 
8500 компании в провинци-
ята са ангажирани в про-
изводство на предварител-
но приготвени хранителни 
продукти.

За разработване на пер-
сонализирани храни, „Лу-
фън“ има повече от 10 слу-
жители, които се занима-
ват изцяло с научноизсле-
дователска и развойна дей-
ност, специализирайки се в 
инженерство на хранител-
ни продукти. 

Шандунската компания 
Nichirei Foods се намира в 
град Йентай. Тя пригот-
вя основно специалитети, 
свързани с японската кух-
ня. Освен това компанията 
също така въвежда и попу-
лярни хранителни продукти 
от Корея. Nichirei Foods ос-
новно изнася храни за Япо-
ния и пласира своите про-
дукти в големите вериги 

супермаркети. Компания-
та също така изнася и за 
Северна Америка. 

Друга голяма компания 
от Шандун е Gaishi Food от 
Далиен, която се специали-
зира в предварително при-
готвени храни от морски да-
рове. „Нашият износ се уве-
личава всяка година“, зая-
ви Гай Цюенхон, председа-
тел на компанията. Gaishi 
специализира в готови пре-
дястия, като салата от во-
дорасли, гъби и морски да-
рове, и изнася за повече от 
60 страни и региони по све-
та, включително Япония, 
САЩ, страните в Европа 
и Югоизточна Азия. През 
миналата година обемът на 

износа за страните – уча-
стнички в „Един пояс, един 
път“, надвиши 30 милиона 
юана (4,1 милиона щатски 
долара), което е около 16% 
от общия обем на износа 
й. През миналата година 
Gaishi инвестира 5,87 ми-
лиона юана в изследвания 
на пазара и подобряване на 
продуктите си, с което се 
стреми да отговаря на нуж-
дите на потребителите.

„За компаниите в нашия 
сектор качеството е от из-
ключителна важност“, ко-
ментира Юн от „Луфън“. 
Неговата компания прилага 

цялостно управление за ка-
чеството и контрол на без-
опасността през целия про-
изводствен процес, от снаб-
дяването със суровини до 
опаковането. Компанията 
разполага с повече от 300 
хектара ферми за производ-
ство на плодове, зеленчуци 
и отглеждане на домашни 
птици. „С развитието на на-
шите собствени ферми ние 
сме в състояние да гаранти-
раме сигурността на храни-
телните продукти и сурови-
ни“, заяви Юн.

Гай също набляга на 
важността на качество-
то. „Нашата индустрия е 
по-специфична. Всяка стра-
на има специални стандарти 
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Държави от различни континенти все по-често 
се обръщат към Китай за сътрудничество

ероятно първо-
то нещо, с което 
трябва да започ-
нем, е, че за ки-
тайците опреде-
ление като „мал-

ка“ държава не съществу-
ва. „Прави ми впечатление, 
че когато дойдат чужденци 
и говорят за родината си, 
обикновено започват с „то-
ва е една малка страна...“ 
Често, по такъв начин се 
изразяват източноевропей-
ците и представителите на 
Карибите“, споделя местен. 
И допълва: „Но нас не ни 
интересува площта на да-
дена държава, а как можем 
да задълбочим връзките си 
с нея“.

Неведнъж се е писало 
как някои страни на Бал-
каните се радват на хуба-
ви магистрали, жп линии, 
болници, училища и др., 
благодарение на инициати-
вата „Един пояс, един път“. 
Затова сега ще обърнем по-
глед към други държави и 
континенти, които разчи-
тат на Китай за бъдещото 
си развитие.

Азия
Съвсем не бива да ни из-

ненадва, че азиатските стра-
ни ще са едни от първите, 
които ще търсят по-близ-
ки контакти с Пекин. Во-
енноморските сили на Ки-
тай и Пакистан проведоха 
съвместни учения в Араб-
ско море, за пръв път в ис-
торията проведоха съвмест-
ни морски патрули и по-
казаха взаимно желание за 
задълбочаване на връзките 
в областта на сигурността 
между двете страни.

Камбоджанската армия 
и сухопътните сили на ки-
тайската народноосвободи-
телна армия се споразумяха 
на какви принципи да гра-
дят двустранното си сътруд-
ничество, което да доприне-
се за формирането на ста-
билна и дълготрайна общ-
ност, както и да поддържат 
мира и сигурността в ре-
гиона.

Наскоро китайският ге-
нерал Ли Цяомин посети 
заместник командващия 
камбоджанската армия Мао 
Софан, което бе първата в 
историята на отношения-
та между армиите на две-
те страни.

Същевременно в Пекин 
се проведе форум на високо 
ниво, на който бяха обсъде-
ни търговските отношения 

В

и как биха могли да се за-
дълбочат.

Виетнам разглежда Ки-
тай като основен приоритет 
във външната си политика, 
заяви високопоставен пред-
ставител на Виетнамската 
комунистическа партия, ци-
тиран от Виетнамската но-
винарска агенция.

Филипинското минис-
терство на транспорта се 
стреми да продължи из-
пълнението на подкрепя-
ни преди от Китай желе-
зопътни проекти.

Мианмар търси сътруд-
ничество с Китай за под-
държане на стабилността 
на общата им граница, за-
яви китайският помощник 

Засилващата се роля на Китай на световната политическа 
сцена е все по-осезаема. Държави от различни континенти 
търсят сътрудничество с Пекин. Причината за това не е 
случайна. Здравите връзки с Поднебесната империя могат да 
имат само полза. При един такъв коментар повечето прозападно 
настроени журналисти, а и не само, биха възкликнали: “Кому е 
нужно да се лъска имиджа на Китай?!” Но тук съвсем не става 
въпрос за “лъскане на имидж”, а за говорене на истината и 
боравенето с факти.

голям брой страни са за-
висими от САЩ, постепен-
но осъзнават, че настояща-
та им политика е по-скоро 
във вреда на населението. 
Гренада, Тринидад и Тоба-
го, Доминика например се 
издържат предимно от ту-
ризъм, но жителите на ос-
тровните държави не живе-
ят при много добри условия. 

А Европа?
Обективно погледнато – 

Европа не знае накъде да 
погледне. Дългогодишни-
ят й партньор и съюзник – 
САЩ, все повече губи пред-
става за действителността 
(подобно на държавния си 
глава Джо Байдън) и почи-
ва на стари лаври, що се от-
нася до могъществото си.

Европа, в частност Евро-
пейският съюз, няма изго-
да от съперничество с Ки-
тай. По сходен начин се из-
каза и френският президент 
Еманюел Макрон при посе-
щението си в Пекин по-ра-
но тази година.

А назначението на Джей-
мс Камерън за външен ми-
нистър на Великобритания 
предизвика огромен шок в 
Уестминстър не само зара-
ди завръщането на бивш 
премиер в правителство-
то – първия след Алек Дъ-
глас-Хоум през 70-те годи-
ни на миналия век – но и 
заради възгледите му за Ки-
тай. Факт е, че по време на 
управлението на Камерън 
имаше „златна епоха“ на съ-
трудничество между Обеди-
неното кралство и Китай, 
нещо, което настоящият ли-
дер Риши Сунак определи 
като „наивно“ миналата го-
дина вследствие на нарасна-
лото напрежение с Пекин.

Светът променя своя 
курс. Въпрос на време е и 
Щатите да го осъзнаят.

Таня ГЛуХчева

външен министър Нун Жун, 
след като серия от сблъсъ-
ци между силите на хунта-
та и бунтовниците разтър-
си региона.

Австралия
Австралийският преми-

ер Антъни Албанезе – пър-
вият австралийски лидер на 
посещение в Китай от се-
дем години насам, заяви, че 
е в интерес на двете стра-
ни да имат отношения, ос-
новаващи се на диалог и 
сътрудничество. При визи-
тата си в Пекин той при-
зова за свободна и безпре-
пятствена търговия. „Ки-
тай е готов да реализира 
стабилно и устойчиво раз-
растване на всеобхватното 

стратегическо партньор-
ство с Австралия“, потвър-
ди и китайският премиер 
Ли Цян.

Карибският басейн и 
Южна Америка

От години западната 
пропаганда се опитва да 
ни убеди колко е лошо по-
ложението в Куба. Това е 

в рязък контраст с дейст-
вителността, с която се 
сблъскват туристите. Удоб-
ни автобуси, с работещ кли-
матик, микрофон за екскур-
зовода, разнообразни суве-
нири... На въпрос как успя-
вате да постигнете това въ-
преки американското ем-
барго, отговорът е: „добри 
връзки с Китай“. Тази го-
дина кубинският президент 
Мигел Диас-Канел посети 
Пекин и потвърди, че ще за-
сили връзките си с Пекин. 
Подобни стъпки предприе-
ха и колегите му от Венецу-
ела, Чили и други южноа-
мерикански държави.

Връщайки се на Кариб-
ския басейн, въпреки че 

Р

тивата, предвиждащи уста-
новяването на водещи мар-
ки и многоизмерна мрежа 
за свързаност, подобрява-
не на системата за контрол 
на риска, оптимизиране на 

механизмите за сътрудни-
чество, платформите за съ-
ответните политики, както 
и задълбочаване на взаим-
ноизгодното сътрудничест-
во в краткосрочен план.

ъководната гру-
па за насърчава-
не на инициати- 
вата „Един пояс,  
един път“ пуб-
ликува план за 

действие, озаглавен „Ви-
зия и действия за високо-
качествено сътрудничество 
в рамките на „Един пояс, 
един път: по-добри перс-
пективи за следващото де-
сетилетие“.

Документът предвиж-
да подобряване на свърза-
ността и сътрудничеството 
в множество сектори, по-
вишаване на усещането за 
печалба и удовлетворение 
на хората и формиране на 

нова система, подкрепяща 
отворената икономика на 
Китай в условията на кон-
султации, съвместен при-
нос и споделени ползи.

Планът за действие оче- 
ртава шест ключови об-
ласти и насоки за разви-
тие на „Един пояс, един 
път“, а именно координа-
ция на политиките, инфра-
структурна свързаност, без-
препятствена търговия, фи-
нансова интеграция, връз-
ки между хората и сътруд-
ничество в нови области.

В него също така са из-
броени няколко подробни 
мерки за по-нататъшна-
та реализация на инициа- 

План за действие за инициативата „Един пояс, 
един път“ през следващото десетилетие
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В Цьонджон Ли и 
Мяо очакват добра 
реколта 
В автономен окръг 
Цьонджон Ли и Мяо, 
южнокитайската 
провинция Хайнан, 
има повече от 330 
зелени портокалови 
градини, покриващи 
площ от около 32 000 му 
(около 2133,3 хектара). 
Добивът на зелен 
портокал в окръга тази 
година се очаква да 
достигне 12 500 тона, 
като стойността на 
продукцията надхвърля 
200 милиона юана 
(около 27,97 милиона 
долара). 

анната зима е на-
товарен сезон за 
националния при-
роден резерват, 
разположен в ус-
тието на река Ху-

анхъ близо до град Донин, 
източната китайска провин-
ция Шандун. През резерва-
та преминават два от ос-
новните миграционни пъ-
тя за мигриращите птици 
– единият, който се разпо-
лага от Източна Азия до 
Австралия, и другият, кой-
то покрива западната част 
на Тихия океан. Милиони 
птици спират в Донин вся-
ка година, което го прави 
едно своеобразно „между-
народно летище“ за миг-
риращите птици и ключо-
ва зона за тяхната защита.

Резерватът в последни-
те няколко години старти-
ра нови проекти за прила-
гане на новите технологии 
и иновации, които ще спо-
могнат в работата за възста-
новяване на влажните зо-
ни, възстановяване на рас-
тителността и подобряване 
на мониторинга на птиците. 

Резерватът се простира 
на около 153 000 хектара, 
като влажните зони съста-
вляват повече от 70 процен-
та от общата му площ. На-
деждното водоснабдяване 
е от ключово значение за 
опазването на влажните зо-
ни и екосистемата като ця-
ло. През последните някол-
ко години резерватът стар-
тира нови канали за попъл-
ване на вода, отклонявайки 
повече вода от река Хуан-
хъ в резервата, което под-
помага възстановяването 
и поддържането на влаж-
ните зони. 

„В миналото попълва-
нето на вода идваше на-
турално и то само веднъж 
годишно, преди сезона на 
наводненията, но сега идва 
два или три пъти годишно. 
Открихме, че през пролет- 
та например, когато рас-
тителността започва обил-
но да расте и да се разви-
ва, също е необходимо го-
лямо количество вода“, по-
яснява Лиу Дзин, замест-
ник-директор на комитета 
за управление на резерва-
та. „Благодарение на нови-
те възможности на техно-
логията в тази насока ние 
вече можем да гарантираме 
по-добре процъфтяването 
на влажната растителност, 
което от своя страна оси-
гурява храна и подслон за 
мигриращите птици.“

Освен поддържане на 

Р

Нови технологии и 
иновации за защита 
на влажните зони 
и международната 
миграция на птиците

птици“, казва Джоу Личън, 
ръководител на изследова-
телския управителен коми-
тет на резервата. В сътруд-
ничество с Института по 
океанология и Океанския 
университет на Китай, ре-
зерватът е възстановил бли-
зо 100 хектара от коритото с 
морска трева от 2022 г. на-
сам. Процентът на покри-
тие с естествена растител-
ност в резервата сега въз-
лиза на 55,1 процента, което 
го прави най-голямата но-
ва влажна зона с естестве-
на растителност по брего-
вете на Китай.

Може би най-важното и 
интересно приложение на 
новите технологии в сфера-
та на опазване на влажни-
те зони са техниките и сис-
темите за наблюдение, сле-
дене и мониторинг на ята-
та мигриращи птици. 

„В миналото брояхме 
птиците със собствените 
си очи“, казва Джао Яд-
зие, заместник-директор 
на Центъра за мониторинг 
на околната среда в делта-
та на река Хуанхъ. Кога-
то преди години тя започ-
ва работа в центъра, Джао 
се промъквала през кални-
те блата, облечена в гумени 
гащеризони, високи до гър-
дите, носейки бинокли, ста-
тиви, фотоапарати и друго 

нивото, количеството и ка-
чеството на водите тук, дру-
га основна задача за управа-
та на резервата е и възста-
новяване на растителност- 
та. „Коритото от морска 
трева поддържа бентосни 
организми като малки риби 
и раци, които са питател-
на храна за мигриращите 

оборудване, тежащо близо 
10 кг. Екипите тогава се на-
лага да живеят в отдалече-
ни станции за управление 
в продължение на няколко 
месеца. Сега вече членове-
те на екипа могат спокой-
но да наблюдават дейност-
та на птиците от спокой-
ствието на техните офиси. 
Например днес те наблю-
дават един ориенталски бял 
щъркел на големия екран в 
основната зала за наблюде-
ние на резервата. Птицата 
стои в изкуствено гнездо с 
диаметър около 2 метра и 

обръща клони, за да подре-
ди жилището си. 

Тази година Джао и ней-
ните колеги са открили 198 
гнезда с новородени бебе-
та щъркели. Ориенталски-
ят щъркел е включен в спи-
съка на застрашените видо-
ве от Международния съ-
юз за защита на природа-
та. В резервата е изграде-
на интегрирана мрежа за 
наблюдение с 66 камери за 
наблюдение на птици, 75 
за влажни зони и над 40 
за човешки дейности. Мре-
жата осигурява 24-часово 

наблюдение в реално време 
в ключови области, използ-
вайки технологии като 5G, 
интелигентно възприятие и 
изкуствен интелект. Систе-
мата може автоматично да 
улавя и разпознава птици, 
показвайки незабавно тех-
ния вид и здравословно със-
тояние на екрана. Точност-
та на разпознаване на ня-
кои ключови видове и го-
леми птици е над 90 про-
цента. Данните ще бъдат 
включени в статистиката в 
реално време, което неимо-
верно много улеснява рабо-
тата на всички в резервата. 

Използването на тех-
нологиите и иновациите в 
сферата на защитата и опаз-
ването на околната среда 
помага за намаляване на 
въздействието на човешки-
те дейности върху приро-
дата и създава повече въз-
можности за опазване на 
биоразнообразието. Наб-
людаване без да безпоко-
им природата и опазване 
без прекомерна намеса – 
това е най-голямото уваже-
ние, което може да отдадем 
към нашата околна среда. 
Всички възможности, кои-
то новите технологии и ино-
вации ни предоставят в на-
шето модерно време трябва 
да бъдат прилагани успеш-
но, за да може да гаранти-
раме едно по-зелено, устой-
чиво бъдеще. 

еколоГия
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Ръчното ветрило е твърдо или сгъваемо устройство, използвано 
по целия свят от древни времена за охлаждане, проветряване или с 
церемониални функции, а също и като шивашки аксесоар. Китайският 
йероглиф за „ветрило“ (扇) е етимологично извлечен от картина на 
пера под покрив. Твърдото ветрило има дръжка, пръчка с твърдо 
крило или стойка. Сгъваемото ветрило се състои от пръчки,  
държани заедно в края на дръжката с нит или щифт. На пръчките е 
монтирано крило, което е плисирано, така че ветрилото да може да 
се отваря или затваря.    

Висококачествените китайски ветрила –
изработени с изтънчен вкус и високо майсторство

сторията на ки-
тайските ветри-
ла датира от 
над 3000 годи-
ни. Според ар-
хива от динас-

тия Дзин (265 – 420) пър-
вото ветрило се появява по 
време на втората династия 
на Китай – Ин (16 – 11-и в. 
пр. н. е.), то е направено 
от дълга дървена дръжка 
със закачени на нея фаза-
нови пера. Ветрилото от та-
зи епоха не е предназначе-
но за създаване на прохла-
да, а е символ на власт или 
се използва за украса.

По време на третата ди-
настия на Китай Джоу (1046 
– 256 г. пр. н. е.) отзад на 
императорските колесни-
ци задължително са се по-
ставяли големи ветрила с 
цел предпазване от праха. 
В следващите феодални 
династии ветрилото играе 
все по-важна роля в живо-
та на благородниците. На-
пример, когато императо-
ри или върховни чиновни-
ци излизат навън, в охра-
нителните им свити вина-
ги има хора, които държат 
високи и красиви ветрила, 

И

Лакирано сгъваемо ветрило

„Ветрило със 7 колела“. 
Може би то е най-ранният 
предшественик на сегаш-
ните вентилатори.

Ветрилото играе важна 
роля в традиционните об-
щества на Китай и Япония. 

Хан (206 г. пр. н. е – 220 
г. сл. н. е). По това време 
повечето ветрила са изра-
ботени от бамбук или от 
коприна, с дървени или 
бамбукови дръжки и слу-
жат главно за прохлада. 

за да показват необикнове-
ния статут на височайшия 
пред простолюдието.

Ветрилата започват да се 
разпространяват сред обик-
новените хора при династия 

Най-известното ветрило от 
времето на династия Хан 
е направено от Дин Хуан. 
През 180 г. сл. н. е. той из-
обретява 3-метрово въртя-
що се ветрило (вентилатор), 

направено от седем свър-
зани колела. Устройството 
можело да охлади хората в 
цяла зала с едно завъртане 
на манивела и се управля-
ва от един човек. Той кръ-
щава своето изобретение 

Ветрилата се носели как-
то от мъже, така и от же-
ни и съществували много 
класове ветрила, всяко па-
зено само за някаква спе-
циална цел. Заради голямо-
то значение, което се отда-
ва на ветрилото в Далеч-
ния изток, естествено вни-
мание се обръща и на не-
говата украса, която остава 
несравнима със своя изтън-
чен вкус и високо майстор-
ство. В Европа рисуването 
на ветрилообразни листа до 
19-и век е дело на занаят-
чии — в най-добрия случай 
умни декоратори. В Китай, 
от друга страна, много от 
великите художници посве-
щават таланта си на украса-
та на ветрила и получените 
произведения на изкуството 
невинаги са предназначени 
за реална употреба.

Освен като вид битов 
предмет от ежедневието на 
хората, в архивните доку-
менти можем да намерим 

Ветрило с пера

Ветрилата с дълги дръжки, 
носени сред високопоставените 
люде, са показвали власт и 
превъзходство
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не малко описания на из-
вестни хора, които са има-
ли определен навик, свър-
зан с ветрилото им. Напри-
мер най-известният военен 
и стратегически съветник в 
китайската история – Джу-
гъ Лян имал ветрило от гъ-
ши пера. Когато обмислял 
стратегии срещу своите вра-
гове, той винаги махвал ле-
ко с ветрилото си.

Твърдото ветрило опре-
делено било предпочитано в 
Китай до края на династия-
та Сун (960 – 1279), но през 
следващата династия Мин 
(1368 – 1644) това се про-
меня и сгъваемите ветрила 
стават по-популярни. 

Когато днес си пред-
ставим китайско ветри-
ло, може би първо в ума 

ни се появява твърдо, коп-
ринено ръчно ветрило 
с обла или овална фор-
ма и действително до пе-
риода Сун тези ветрила, 
на китайски туаншан, са 

най-разпространените. Те 
са използвани предимно от 
жени през династията Тан 
(618 – 907) и често са укра-
сени с калиграфия или ти-
пични теми на китайската 

няколко такива ветрила да 
са достигнали Европа по 
време на Средновековие-
то. Португалските търговци, 
които отварят морските пъ-
тища за търговия с Китай 
през 15-и век обаче са мо-
же би първите, които дона-
сят в Европа големи коли-
чества ориенталски ветри-
ла и оттогава вноса на те-
зи любопитни предмети се 
увеличил. До края на 17-и  
век огромни пратки ки-
тайски и в по-малка сте-
пен японски ветрила дос-
тигат Европа. Обикновено 
те са с доста лошо качество 
по ориенталските стандар-
ти, тъй като са произвеж-
дани за по-непретенциозния 
европейски пазар, но слож-
ността и умението, с което 
дори те са направени, пле-
нява въображението на ев-
ропейците, които ги изку-
пуват нетърпеливо.

живопис. Тези ветрила ста-
ва любими на придворните 
художници и се използват 
чак до 19-и век. Туаншан са 
също неразделна част от об-
леклото на булката в тради-
ционната китайска сватба и 
са част от церемониалния 
сватбен обред. Те продъл-
жават да се произвеждат и 
продават и досега, като се 
превърнаха в обичайна фор-
ма на аксесоар за класиче-
ското облекло ханфу. 

Сгъваемото ветрило е 
изобретено в Далечния из-
ток, според някои в Япония, 
около 7-и век и е възможно 

По време на династия Хан  
се появяват юшан  
(ветрило от пера), 
предшественик на туаншан

Ветрило с хидравлична сила, 618 г.

През 18-и век Източната индийска 
компания внася ветрила в Европа 

с по-западен стил

Копринено ветрило с 
гравирана абаносова 
дръжка от династия Цин, 
Дворцов музей  
на Забранения град

Ветрила от Джън Мейшън

При династии Мин 
и Цин, джъшан 
(или разгъващо се 
ветрило) добива  
по-голяма 
популярност  
за сметка на 
туаншан и юшан
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Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Сътрудничеството с 
китайските колеги 
обогатява и дава своя 
принос в цялостното  
приятелско и 
взаимноизгодно развитие 
на отношенията  
между нашите държави 
и народи, казва 
председателят  
на Управителния  
съвет на СБЖ  
г-жа Снежана ТоДоРоВа

Пекин неотдавна 
се проведе Меж-
дународен форум 
„Един пояс, един 
път“. Това голя-
мо международно 

събитие в годината, когато 
се навършва десетилетие от 
успешната глобална инициа-
тива на президента на Ки-
тай Си Дзинпин, получи ви-
соки оценки от редица меж-
дународни организации, видни 
политици, експерти и медии. 
Едно от съпътстващите съ-
бития на тази важна меж-
дународна проява бе и Фо-
румът на журналистически-
те организации от страни-
те, участващи в „Един пояс, 
един път“. В тази важна про-
ява на сътрудничество меж-
ду журналистите по света 
участва и председателят на 
Управителния съвет на СБЖ 
г-жа Снежана Тодорова. Тя 
бе любезна да сподели с чита-
телите на „Китай днес“ свои-
те впечатления от Китай.

– Г-жо Тодорова, тази го-
дина традиционното прия-
телство и сътрудничество на 
Българския съюз на журна-
листите с общокитайската 
асоциация на журналистите 
бе особено наситено с раз-
лични важни прояви както 
в България, така и в Китай. 
Бихте ли разказали по-под-
робно за тези събития?

– През тази година имах 
възможността да участвам 
в забележителни събития на 
българо-китайското сътруд-
ничество, посветени на 10-го-
дишнината на инициативата 
„Един пояс, един път“. Пър-
вото беше в София – Меж-
дународна конференция „ Ев-
ропа – КНР. Диалог в името 
на прогреса“. Второто се про-
веде в Пекин: „Създаване на 
прекрасен Път на коприна-
та. Стимулиране на проспе-
ритета и развитието“. 

По време на конференци-
ята в София журналисти от 

Професионалните връзки между българските 
и китайските журналисти се развиват

– Възприемам като ви-
сока чест възможността да 
участвам във Форума на 
журналистически организа-
ции от 40 страни от всички 
континенти, който се проведе 
от 12 до 18 октомври в Пекин 
под надслов: „Създаване на 
прекрасен Път на коприна-
та. Съдействие за проспери-
тет и развитие“.

– Каква бе проблемати-
ката и какви бяха решени-
ята на този широкопредста-
вителен журналистически 
форум?

– В Декларацията, при-
ета на заключителното за-
седание на форума, са посо-
чени следните основни на-
соки в работата на Форума 
през второто десетилетие от 
началото на инициативата 

програмата, предложена на 
многобройните журналисти 
от форума?

– Китайските домакини 
предложиха интересни посе-
щения на уникални паметни-
ци на културата: Храм на Не-
бето, пагода Жандент, Лет-
ния дворец, Великия пекин-
ско-ханджоуски канал, опе-
ра Кунцю, Теракотената ар-
мия в Сиан...

Много силно впечатле-
ние ни направи Музеят на 
китайската комунистическа 
партия в Пекин, открит през 
2022 година. Историята и съ-
временността присъстват не-
натрапчиво, уникални експо-
нати, модерна визия, IT тех-
нологии...

Не мога да не споделя ува-
жението към България, засви- 

детелствано на почетно мяс-
то в Музея, заради призна-
ването на КНР още на 4 ок-
томври 1949 година, на тре-
тия ден от обявяването на 
съществуването й...

Програмата беше обмис-
лена до последния детайл, 
организацията бе на най-ви-
соко ниво! Последният ден 
на нашия форум съвпадна с 
началото на Президентската 
среща и имахме възможност 
да чуем техни изказвания от 
модерната зала на Междуна-
родния пресцентър…

Пекин и Сиан покоряват 
със съвременния си облик, а 
пътуването с високоскорост-
ния влак с 350 км/ч бе впе-
чатляващо. 

– освен видените впе-
чатляващи забележително-
сти на Поднебесната стра-
на, какво друго бихте отбе-
лязали за Китай?

– Това е чувството, че 
най-голямото богатство на 
Китай са хората: много при-
ветливи, открити, любезни и 
изпълнени с желание да по-
казват и разказват... За нас 
се грижеха млади хора, сту-
денти доброволци. Не мога 
да не споделя за чаровната 
Юе (в превод името й озна-
чава Луна). Юе е едно пре-
красно, лъчезарно и много 
красиво момиче. Тя съвсем 
скоро бе завършила испан-
ска филология и като добро-
волка придружаваше гости-
те от Латинска Америка... Тя 
ме посрещна на летището в 
Пекин и до последния ден 
проявяваше изключително 
внимание и грижи, въпре-
ки че това не влизаше в за-
дълженията й... Разделихме 
се с най-топли чувства меж-
ду близки хора и обещание 
да се срещнем отново... Да-
но да се сбъдне!

– Какво бихте казали в 
заключение на нашия разго-
вор и с поглед към следва-
щата 2024 година?

– На изпроводяк в Китай 
изразих голяма благодарност 
към колегите от Общоки-
тайската асоциация на жур-
налистите за възможността 
да участвам в този забележи-
телен форум, който ни пока-
за красивото и модерно ли-
це на Китай. Припомних, че 
през 2024 година имаме 3 ва-
жни годишнини: 180 години 
българска журналистика, 130 
години организирано журна-
листическо движение в Бъл-
гария и 75 години от устано-
вяването на дипломатически 
отношения между България 
и Китай. Поканих ги заед-
но да отбележим тези слав-
ни дати от нашата история 
в Българо-китайския център 
във Варна, ако китайските 
колеги успеят да го обновят.  
Споделих, че заглавието на 
моята публикация за посеще-
нието в Китай ще бъде: „За-
връщане от бъдещето“.

Бъдеще, което дава сили, 
кураж и надежда…

на ръководителя на КНР 
Си Дзинпин „Един пояс,  
един път“:

 – защита на многообра-
зието на цивилизациите чрез 
обмен и взаимно обучение;

 – защита на споделените 
човешки ценности чрез раз-
бирателство и толерантност;

 – използване на култур-
ното наследство чрез запаз-
ване на съществуващото на-
следство и разкриване на но-
ви търсения;

 – улеснение на диалога и 
сътрудничеството между ци-
вилизациите чрез печелившо 
сътрудничество.

 Журналистите и предста-
вителите на медийни органи-
зации от различни страни за-
явиха, че ще работят заедно 
за утвърждаването на прия-
телските отношения, разби-
рателството, сътрудничест-
вото и за по-добър живот.

 Особено внимание бе от-
делено на опазването на кул-
турното наследство и негова-
та роля в построяването на 
взаимния диалог. 

– обикновено успоредно с 
деловата част на контакти-
те любезните китайски до-
макини предлагат на чуж-
дестранните гости програ-
ма за запознаване с култур-
ните и други забележително-
сти на Китай. Каква беше 

повече се развиват, обогатя-
ват и дават своя принос в ця-
лостното приятелско и взаи-
моигодно развитие на връз-
ките между нашите държа-
ви и народи.

– състоялият се в Пекин 
Форум на ръководителите на 
журналистическите органи-
зации на страните, участва-
щи в инициативата на Ки-
тай „един пояс, един път“, 
съвпадна с голямото между-
народно събитие за отбеляз-
ване на десетата годишнина 
от „един пояс, един път“. 

изказване на форума?
– Имах възможност да 

разкажа подробности за 
създаването на Българо-ки-
тайски медиен център към 
Международния дом на жур-
налистите (Варна) – съвмест-
на инициатива на Съюза на 
българските журналисти и 
Общокитайската асоциация 
на журналистите. За подпис-
ването на Меморандума за 
създаването на този важен 
форум за сътрудничество с 
китайските колеги в Бълга-
рия пристигна официална де-
легация на Общокитайската 
асоциация на журналисти-
те и делегация от провинция 
Шандун. Трябва да се отбеле-
жи, че посланиците на двете 
страни Дун Сяодзюн и Анд-
рей Техов оказаха изключи-
телна подкрепа на тази ини-
циатива.

– сътрудничеството меж-
ду сБЖ и общокитайската 
асоциация на журналисти-
те бе доста активно не само 
през тази година, но и през 
другите последни години. от 
кога всъщност датира него-
вото начало?

– Сътрудничеството меж-
ду нашите организации ус-
пешно се развива вече 35 го-
дини. Интересът към двус-
транния обмен на журна-
листически групи нараства, 
а резултатът е – многоброй-
ни публикации, радио и теле-
визионни предавания за жи-
вота в Китай и в България. 
Няма да е преувеличена кон-
статацията, че професионал-
ните контакти между нас все 

Председателят на УС на СБЖ Снежана Тодорова участва във 
Форума на журналистическите организации от 40 страни от 

всички континенти, който се проведе като съпътстващо събитие 
на Международния форум “Един пояс, един път”

„Не мога да не споделя за чаровната Юе – казва г-жа Снежана 
Тодорова. – Тя ме посрещна на летището и до последния ден 

проявяваше изключително внимание и грижи, въпреки че това 
не влизаше в задълженията й... ”.

печатни и електронни медии 
споделиха лични впечатле-
ния от пътувания в Китай 
и придобити интересни впе-
чатления и ценен опит от по-
сещенията в различни гра-
дове на Поднебесната стра-
на. Изводът, който като цяло 
можем да направим за 2023 
година, е, че културното и 
медийното сътрудничество 
с китайските колеги значи-
телно се разширява и при-
добива нови насоки. 

– Какви бяха конкрет-
ните акценти във вашето 
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Възрастните китайци се превръщат  
бързо в нова потребителска сила

рез 2022 г., значителното е 
увеличението на възраст-
ните, които използват ин-
тернет. Постепенно те се 
оформиха като нова по-
требителска сила в об-

ластта на електронната търговия. 
Според изчисления на Центъра за 
изследване на застаряването, об-
щото потребление на възрастното 
население на Китай ще бъде око-
ло 12 до 15,5 трилиона юана през 
2030 г., а делът му в националния 
БВП ще нарасне до 8,3-10,8%. През 
2050 г. потреблението на възраст-
ните хора се очаква да бъде меж-
ду 40 до 69 трилиона юана, а делът 
му като част от БВП ще се увели-
чи до 12,2 – 20,7%.

Според последните данни на 
Държавното статистическо бюро 
през първата половина на 2023 г. 
влиянието на потреблението върху 
икономическия растеж се е заси-
лило значително, като общите про-
дажби на дребно на потребителски 
стоки са нараснали с 8,2 % на го-
дишна база, а делът на разходите 
за крайно потребление в икономи-
ческия растеж е достигнал 77,2 %.

Наред с това QuestMobile публи-
кува пролетния си доклад за раз-
витието на интернет в Китай през 
2023 г., който показва, че възраст-
ното население е важна точка за 
растеж на мобилния интернет, до-
бавяйки ръст от 2% на годишна ба-
за към общия брой потребители. 

П

Стремежът към спестовност 
често се асоциира с хората 
на средна и по-напреднала 
възраст, но традиционните 
етикети като нежелание да се 
пазарува или да се забавляват, 
стават все по-малко и  
по-малко валидни за тях. 

Рециклирането на стари 
дрехи спомага за по-чиста 
околна среда

повече внимание от стра-
на на обществото, но също 
така и на местните власти.

Според съответните из-
точници, в момента дрехи 
втора употреба, които се 
разпространяват в рамки-
те на страната, са пролет-
но, есенно и зимно облек-
ло с добро качество, както 
и марково и модерно облек-
ло. Основно за чужбина се 
изнасят летни и зимни дре-
хи, обувки, чанти, домашен 
текстил и спално бельо. 

Основните региони на 
износ на дрехите втора упо-
треба включват страните от 
Африка, Югоизточна Азия 
и Южна Америка, Близ-
кия изток и др. Други ста-
ри дрехи, които не са под-
ходящи или не могат да бъ-
дат пуснати обратно в обръ-
щение, навлизат в областта 

на възобновяемите ресурси 
и се обработват чрез физич-
ни или химични методи, за 
да могат да бъдат използва-
ни отново.

Ръководител на компа-
ния за възобновяеми ресур-
си посочва, че всяка стара 
дреха ще бъде обработена 
по подходящ начин. Освен 
това дрехите, които няма 
да бъдат повече използва-
ни за обличане, също мо-
гат да бъдат рециклирани 
и използвани. 

В зависимост от раз-
личните материали стари-
те дрехи могат да бъдат све-
дени до суровини за произ-
водство на нови дрехи. Ос-
вен това, по-интересното е, 
че старите дрехи също та-
ка могат да бъдат превър-
нати в промишлени проду-
кти, като например памук 

татистиката на 
Китайската асо-
циация за ця-
лостно използва-
не на ресурсите 
(China Association 

of Circular Economy) показ-
ва, че обемът на изхвърле-
ните стари дрехи в Китай 
се очаква да нарасне до 50 
милиона тона годишно до 
2030 г. На човек в страна-
та се падат средно по 16 
броя използвани дрехи вся-
ка година.

Рециклирането на ста-
ри дрехи може да намали 
замърсяването на околната 
среда, причинено от отпадъ-
ците, и да спести промиш-
лени суровини. Това има ва-
жни икономически и соци-
ални ползи. В последните 
години рециклирането на 
стари дрехи получава все 

С
експлоатационния им жи-
вот напълно въплъщава 
концепцията за опазване 
на ресурсите и отговаря на 
изискванията за екологичен 
живот и развитие на циви-
лизовано общество. Експер-
тите в сектора заявиха, че 
изграждането на „градове 
без отпадъци“ се е превър-
нало в цел за развитие на 
все повече местни власти.

за звукоизолация на авто-
мобили, строителни мате-
риали, плочи и т. н., или да 
бъдат превърнати в одеяло 
за изолация на зеленчуко-
ви оранжерии, превръщай-
ки се във важно съоръже-
ние за екологично и ниско-
въглеродно земеделие.

Насърчаването на разпро- 
странението на употребява-
ни дрехи и удължаването на 

съвремие

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

През тази година сред новите 
профили на потребителите в сай-
товете Taobao и Pinduoduo, тези на 
хората, родени през 70-те години на 
миналия век, са нараснали най-бър-
зо – с над 20%, като повечето от 
тях са жени. Новите акаунти в по-
пулярните платформи за споделя-
не на видео съдържание като „Тик-
Ток“ и Kuaishou също показват тази 
тенденция. С нарастването на по-
пулярността на интернет и мобил-
ните технологии, хората на средна 
и по-напреднала възраст имат все 
по-лесен достъп до онлайн плат-
форми и инструменти. Благодаре-
ние на тях те могат да обогатят жи-
вота си с дигитални продукти, да 
излязат от предишното еднообра-
зие и да променят модела си на по-
требление от такъв за семейство-
то към продукти за собствена упо-
треба и удоволствие. С повишава-
нето на финансовите възможности 
на тази група от китайското насе-
ление, структурата на нейното по-
требление постепенно се променя.

Според ключовите думи за тър-
сене по интернет, за хората на сред-
на възраст и тези над 50 години 
най-популярни са били „чай с мля-
ко“, KFC, „хот-пот“, „пържено пи-
ле“, „барбекю“, също така „кара-
оке“, „частно кино“, „стая за бяг-
ство“, които обикновено се рад-
ват на интерес сред младите. През 
2022 г. е нараснала честотата на 
използване на мобилното прило-
жение „Момче за поръчки“, чии-
то служители помагат на възраст-
ни хора да получат пратка, да пре-
несат различни вещи и други по-
добни услуги, свързани с физиче-
ски неудобства.

Трябва да се отбележи, че до-
ри в приложението „Малка черве-
на книжка“ (Xiaohongshu), което се 
използва предимно от млади же-
ни, темпът, с който се регистрират 
нови потребители на средна и на-
преднала възраст надхвърля този на 
другите възрастови групи. Мнозина 
казват, че хората над 50 години са 
започнали да разглеждат и следят 

тенденциите в живота и модата в 
„Малка червена книжка“ и благо-
дарение на това посещават напри-
мер популярни атракции. 

С бума на потреблението сред 
възрастните, ориентираните към 
тях пазарни ниши показват тен-
денция към диференциация и ди-
версификация. Хората от тази гру-
па имат все по-разнообразни пред-
почитания: стремеж към здраве, 
красота и комфорт, фокус върху 
личното духовно израстване, лю-
бопитство към новите технологии 
и тенденции, популярни сред мла-
дите групи.

Показателен пример е потреб-
лението на мода. През първата по-
ловина на 2023 г., продажбите на 
летни облекла в групата на онлайн 
пазаруващите на възраст над 56 го-
дини са се увеличили с над десет 
пъти, а на перлени обеци, висул-
ки и други аксесоари – с повече 
от 150% на годишна база. Извест-
ни марки активно популяризират 
продуктови линии за лична хиги-
ена за жени над 50 години и стар-
тират уебсайтове с уроци за гри-
миране специално за тях. 

В същото време туристическият 
пазар и този на интелигентни уре-
ди също се разрастват бързо. Броят 
на компаниите и продуктите, кои-
то са насочени към възрастни хо-
ра, увеличава и пазарните сегмен-
ти на функционални храни, инте-
лигентни помощни средства за ре-
хабилитация и продукти за персо-
нална грижа. 

В бързо променящият се и из-
пълнен с възможности пазар ком-
паниите трябва не само да растат 
с ръста на потребителите, но и да 
имат задълбочено разбиране и да 
бъдат по-гъвкави по отношение на 
техните предпочитания, да реагират 
своевременно на промените, така 
че да останат конкурентни.
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Прости масажни техники за облекчаване 
на болката във врата и раменете

Изкуствен интелект помага за ранното 
откриване на рак на панкреаса

З

П

амисляли ли сте се, че 
в наши дни много хо-
ра страдат от болки във 
врата и раменете? При-
чина за тях може да е 
цирквилната спондило-

за, нарушение, при което се из-
носват хрущялите (дисковете) и 
прешлените на шията. Медицин-
ските изследвания доказват, че ма-
сажът е лесен и ефективен начин 
за лечението на това състояние. 

Дзян Мяо, професор в Институ-
та за основни изследвания в кли-
ничната медицина към Китайската 
академия на медицинските науки, 
препоръчва някои прости масажни 
техники за облекчаване на болка-
та във врата и раменете. Всичко, 
което трябва да направите, е да 
масажирате раменете и две аку-
пунктурни точки, които се нами-
рат на ръката. 

Може да помолите за помощ 
приятел или член на семейство-
то. След това със сигурност ще се 
чувствате като нов човек, убеде-
на е професорката.

В миналото от цервикална 
спондилоза са се оплаквали пре-
димно офис работниците, които 
прекарват по цял ден над бюрото 
и нямат време да спортуват. Но 
през последните години към тях 
се присъединяват много възраст-
ни и младежи, пристрастени към 
смартфоните.

Причина за цервикалната спон-
дилоза е напредването на възрас-
тта и хроничното износване на 
гръбначния стълб (особено в об-
ластта на шията). Това включва 
дисковете и възглавничките меж-
ду гръбначните прешлени. Въз-
можна е и появата на неестестве-
ни израстъци на костите. С тече-
ние на времето тези промени мо-
гат да притиснат нервните окон-
чания. В по-напредналите случаи 
засягат и гръбначния мозък. Това 
може да повлияе не само на гор-
ните, но и на долните крайници.

Основните симптоми на цер-
викалната спондилоза включват 
скованост във врата и болка, за-
майване, гадене и слабост или 

одходът за дъл-
боко обучение 
вече прави въз-
можно открива-
нето и класифи-
цирането на пан-

креатичните лезии с висока 
точност чрез безконтрастна 
компютърна томография и 
„потенциално може да слу-
жи като нов инструмент за 
широкомащабен скрининг 
за рак на панкреаса“, спо-
ред статия, публикувана на 
уебсайта на водещото ме-
дицинско списание Nature 
Medicine.

Подходът за открива-
не на рак е разработена от 
академията „Дамо“ (Damo 
Academy), която е част от 
групата на „Алибаба“.

Изследователи от „Да-
мо“, заедно с колеги от 10 
престижни медицински 

институции в Китай, Чеш-
ката република и Съедине-
ните щати са използвали из-
куствен интелект и компю-
търна томография, за да ус-
тановят 31 случая на пато-
логични промени, докато са 
проверили над 20 000 лица 
без симптоми за рак на пан-
креаса. От тях двама паци-
енти с ранен стадий на то-
ва заболяване са излекува-
ни чрез операция.

Средната петгодишна 
преживяемост на пациенти-
те, диагностицирани с рак 
на панкреаса, е по-малко от 
10 процента, като около 80 
процента от случаите се от-
криват едва в напреднал и 
неоперабилен стадий. 

Новата технология, из-
ползва изкуствен интелект 
за идентифициране на фи-
ните характеристики на 

патологичните промени в 
неконтрастни изображения 
от компютърна томография, 
които са трудни за открива-
не с невъоръжено око и по 
този начин постига ефек-
тивна и безопасна ранна 
идентификация. Тя също 
така преодолява проблема 
с високия процент на фал-
шиви положителни резул-
тати, както се вижда при 
по-ранни методи за скри-
нинг.

Проучването е провере-
но от повече от 10 болници 
и е показало 92,9 процен-
та чувствителност (степен-
та на точност при определя-
не на наличието на панкре-
атична патология промени) 
и 99,9 процента специфич-
ност (степента на точност 
при определяне на липса-
та на заболяването).

останалите са достатъчни 1 – 3 
минути.

В лечението на цервикална и 
лумбална спондилоза най-силен 
е ефектът след масажа на точка-
та Хоуси. Тя лекува също главобо-
лие, болки в гърба, проблеми със 
слуха, зачервяване на очите. Тъй 
като не е удобно да се въздейства 
върху нея с пръсти, може да из-
ползвате върха на химикалка или 
ръба на масата.

Масажът на Тиендзон стиму-
лира акумулирането на Ян енер-
гия в тялото. Въпреки болката и 
неприятните усещания, желателно 
е да продължи масажирането, за 
да се отстранят препятствията в 
потока на жизнената енергия. Ще 
се почувства облекчение още след 
първия или втори масаж.

изтръпване на крайниците. Освен 
това заболяването може да дове-
де до усложнения като замъглено 
зрение, нарушения в преглъща-
нето или тахикардия. Може да се 
стигне дори до състояние, когато 
не се усещат крайниците.

Ако вече страдате от цервикал-
на спондилоза, особено ако е с ус-
ложнения като притискане на нер-
вите, не бива произволно да маса-
жирате врата или да правите рез-
ки движения, за да не се възпалят 
нервите. Освен това не бива да се 
натиска силно в областта около 
гръбначния стълб, защото може 
да се загуби контрола.

Масажират се раменете и око-
ло лопатката. От там минава ме-
ридианът на тънкото черво, където 
се намират акупунктурни точки, 
въздействието върху които може 
да облекчи симптомите. Това са 
точките Дзиенджоншу, Дзиенуай- 
шу, Цююен, Бинфън, Тиендзон, 
Наошу, Дзиенджън.

Освен това, на китката и длан-
та има още две места, които съ-
що помагат. Това са точките Ян-
лао и Хоуси.

Според проф. Дзян Мао точ-
ките Тиендзун и Хоуси могат да 
се масажират по-дълго, докато за 

здраве

Ерик СоЛХаЙМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

Институциите, участ-
ващи в разработването на 
подхода са Шанхайския ин-
ститут по панкреатични за-
болявания, Първа болница 
към Медицинския факул-
тет на Джъдзянския уни- 

верситет, болница „Шънд-
зин“ към Китайския меди-
цински университет, Пър-
ви медицински факултет 
на Карловия университет 
в Прага и Университета 
„Джон Хопкинс“. 

Дзиенджоншу
Намира се на три пръста 

встрани от седмия шиен прешлен. 
Помага при болки в раменете и 
гърба, кашлица, астма.

Дзиенуайшу
Намира се на три пръста в 

страни от първия гръден прешлен. 
Лекува напрежение в мускулите, 
болки в областта на лопатката и 
раменния пояс.

Цююен 
Намира се от горната страна 

на лопатката. Въздействието върху 
нея отпуска тялото и помага при 
хронични проблеми с раменете.

Бинфън 
Намира се във вдлъбнатина-

та в горната част на лопатката, 
която се получава след като пов-
дигнете ръката. Лекува болки в 
лопатката, ограничена подвиж-
ност на раменните стави.

Тиендзон 
Намира се в средата на лопат-

ката. Помага при лечението на 

болки в лопатката, в раменете и 
лакътните стави.

Наошу 
Намира се във вдлъбнатина-

та под раменния израстък. Об-
лекчава болките и затруднено-
то движение на лакътните стави.

Дзиенджън 
Намира се отзад и отдолу на 

раменната става, между рамен-
ната кост и лопатката. Помага в 
лечението на проблеми с рамен-
ните стави, глухота, шум в ушите.

Янлао 
Намира се до кокалчето на 

китката, във вдлъбнатината в 
края на лакътната кост. Лекува 
болки в очите, болки в раменна-
та става, рамото и кръста.

Хоуси 
Намира се на сгъвката под 

кутрето, когато ръката се свие 
в юмрук.  Лекува проблеми със 
слуха, болки в горните крайници, 
лопатката, напрежение в муску-
лите на кръста, главоболие, бол-
ки в шията, безсъние.

 МеСТоПоЛоЖеНИе  НА ТочКИТе:
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Ерик СоЛХаЙМ, 
президент на 
Института за  
зелено развитие  
на инициативата 
„Един пояс, един път“, 
бившия министър 
на околната среда 
в Норвегия и бивш 
изпълнителен 
директор на 
Програмата на ооН 
за околната среда

общество

Никой не би могъл правилно да определи 
мярката за женска красота. Женската 
красота е предмет на възхищение и завист, 
подражание и отмъщение. Но заговори ли 
се за женската красота, неизменно, във 
всички епохи като една съставна част 
от нея се посочва косата. Тя е короната, 
която украсява всяка осанка, венецът на 
привлекателността и едно от първите неща, 
които оставят незабравимо впечатление. 

свен красота и 
очарование, ко-
сата има още 
тайна магиче-
ска сила и от-
разява вътреш-

ната енергия на жената. Ко-
сата значи много за жена-
та. Тя е своеобразна анте-
на, която я свързва с кос-
моса. Дължината на коса-
та отговаря за това, колко 
космическа енергия и сила 
получава човек. Смятало се 
е, че дължината на косата 
дава достъп до екстрасен-
зорната информация и от-
крива достъп до интуици-
ята. В приказките вещица-
та не е стара баба, а знае-
ща жена. Да си я предста-
вим с къса коса, просто е 
невъзможно. Именно в дъл-
гата й коса е нейната сила. 
С помощта на дългата ко-
са тя се слива с енергията 
на стихиите. Затова отряз-
вайки косата на жената, мо-
жело да я лишат от нейна-
та сила. В Китай този акт 
бил близък до символична-
та кастрация. 

Дългата и гъста коса е 
признак на енергичност и 
жизненост, която кара неж-
ната част от човечеството да 
се чувства красива и жен-
ствена. Докато косата из-
глежда здрава, блестяща и 
пълна с живот, годините не 
личат. Затова жените са го-
тови да дават огромни сред-
ства, за да отгледат краси-
ва, дълга и здрава коса. По-
магат им мощни козметич-
ни компании, които предла-
гат неизброимо количество 
шампоани, балсами, маски 
за коса… Но и при миещи-
те средства в миналото има 
голямо разнообразие, бла-
годарение на което у много 
народи и до днес е останала 
традиция. Нашите баби са 
използвали пепелява вода и 
хума, в Южна Америка са 
правели настойки от алое 
и листата на някои видове 
кактуси, в Индия под ръка 
са били всички благоухан-
ни подправки, в Ориента и 
Северна Африка – къната.

Но има едно китайското 
село Хуанло, където жите-
лите използват най-прозаич-
ното средство за красива ко-
са. При това те се славят не 
само в родината си, а вече и 

О

Хуанло – 
селото на 
дългите коси

извън нея с най-дългите си 
коси. От памтивека китай-
ките от етническата група 
Червените яо, наречени та-
ка заради цвета на дрехи-
те, в които се обличат, не 
са сменили древния „шам-
поан“. И то не защото не 
са научили за сапуните и 
шампоаните, а защото са 
се убедили в силата на ба-
бината рецепта. 

Когато ние готвим ориз, 
останалата от варенето во-
да изхвърляме – защото тя 
просто не ни е нужна. А ки-
тайките яо прилежно съби-
рат тази вода – тя е мощ-
ното им оръжие в борбата 
за здрава, дълга коса и не-
изчезваща красота. Отвара-
та се оставя на стайна тем-
пература в продължение на 
едно денонощие да започне 
да ферментира. След това 
трябва още няколко пъти 
да заври, да изстине и да се 
добави капка от предпочи-
таното благоуханно масло. 

Отнесено назад във вре-
мето, това е балсамът на из-
точните императрици, кой-
то жените от селото Хуанло 
са пренесли през вековете. 
И досега там се радват на 
дългите си, черни като смо-
ла, коси, чиято средна дъл-
жина е метър и седемдесет, 
а най-дългите достигат по-
вече от 2 м. А най-главно-
то е, че там жените прак-
тически не побеляват с въз-
растта. Съществува и по-
верие, в което дългата ко-
са носи дълголетие, богат-
ство и късмет.

Днес във високопланин- 

Те стават и основен източ-
ник на доходи за отдалече-
ното бедно село.

Туристическите агенции 
включват в обиколките из 
необятния Китай и малко-
то селце, където всички же-
ни бързат да разберат тай-
ната на източното чудо. Ня-
кои от тях даже остават при 
Червените яо известно вре-
ме, живеят в домовете им и 
следят зорко всяко действие 
на местните жителки. След 
това опитват сами на собст-
вената си глава и отнасят 
„технологията“ у дома си.

Измиването на косата 
от хигиенна необходимост 
се превръща в атрактивно 

ското село в Южен Китай 
живеят 82 семейства, при-
близително около 400 души. 
Косите винаги са се смята-
ли за недосегаем и толкова 
значим елемент за жената, 
че единствено съпрузите и 
децата на местните нежни 
създания доскоро са имали 
право да наблюдават излъч-
ваната от тях красота с пус-
ната коса. 

Този древен закон е от-
менен съвсем наскоро, в 
края на 80-те години на 20-
и век. Главната причина за 
това става притокът на ту-
ристи. По това време Китай 
се отваря за света и Хуанло 
започва да привлича любо-
питството на чуждоземците. 

мъж като зестра. Но укра-
сата, макар и вече от мърт-
ва коса, не остава забраве-
на и не се изхвърля. 

Според местните косите 
са три вида: собствена ко-
са, подстригана коса, спле-
тена в плитка и подарена 
на сватбата, и опадала ко-
са, която също се събира и 
се сплита в плитчици. Те-
зи три вида коси се приби-
рат заедно и от тях се офор-
мя сложна прическа, която 
отговаря на социалния ста-
тус на жената. Ако косата 
е усукана на главата като 
геврек, това означава, че тя 
е омъжена, но няма деца. 
Ако тя плътно крие косата 

шоу. Всеки ден 120-те жени 
пеят и танцуват пред тури-
стите, дефилирайки с раз-
кошните си коси.

Традицията повелява ко-
сите да се подстригват са-
мо веднъж в живота, кога-
то момичетата стават на 16 
години. За местните това е 
моментът на пълнолетието. 
Тогава момичето има пра-
во да потърси своята любов. 
Ритуалът е сходен с подоб-
ни ритуали и в някои други 
страни – събират се близ-
ки, някой отрязва голяма 
част от косата и девойка-
та я дава на баба си. Ста-
рата жена изплита от нея 
декоративна украса за гла-
ва и я дарява на бъдещия 

си с кърпа – търси мъжа, 
който да бъде единстве- 
ният човек, получил въз-
можност да види приче-
ската й в цялата й красота.

Вече беше споменато, че 
туристите се надпреварват 
да посетят Хуанло. Те са и 
главните „виновници“ това 
място да добие известност 
като Селото на дългите ко-
си. То не остава незабеляза-
но и от Книгата на рекор-
дите „Гинес“, като получа-
ва сертификат за „Селото 
с най-дълги коси в света“.

Останалата женска част 
на планетата може само да 
им завиди, а производите-
лите на козметика – да се 
страхуват.
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ъпрузите Чън Юени и 
Су Инся са учители по 
музика. През изминали-
те 35 години те препо-
дават безплатно музика 
в своето село. Още ка-

то 20-годишни младежи и до се-
га, двамата винаги са били добро-
волци за развитието на културата 
в тяхното село.

През 80-те години на миналия 
век в окръг Таодзян, провинция 
Хунан, голяма част от местните 
жители на селските райони зами-
нават за по-големите градове, къ-
дето търсят работа. Много от де-
цата им остават вкъщи и дори не 
ходят на училище. От любов към 
тези деца, Чън Юени и Су Инся, 
които тогава са учители по музи-
ка в местното училище, започват 
да им осигуряват безплатна хра-
на, настаняване и безплатно обу-
чение по музика.

През 1988 г. тяхното собствено 
дете е само на 2 години, но освен 
него те се грижат за още 12 десет-
годишни дечица. Двамата дори до-
пълнително наемат отделна къща 
за тази кауза. За обучението на де-
цата отговаря Чън Юени. Тя жи-
вее заедно с тях, учи ги как да от-
глеждат зеленчуци, заедно перат 
дрехите и заедно приготвят храна-
та за деня. 

След като първите 12 деца по-
растват, всички те постигат много 
добро развитие в обществото, за-
щото са трудолюбиви и дисципли-
нирани. Някои влизат в музикал-
ни групи, някои стават учители по 
музика, някои даже създадат му-
зикални училища. Съпрузите Чън 

С

Юени и Су Инся се чувстват щаст-
ливи и уверени в своята работа ка-
то музикални учители и добровол-
ци за развитие на културата. С вре-
мето освен да преподават в учили-
щето, те посвещават почти цялото 
си свободно време и енергия на до-
броволческите си усилия.

Няколко години по-късно два-
мата са преместени да работят в 
по-голямо окръжно училище. Все 
повече ученици идват при тях да 
изучават музикалното изкуство. 
Двамата продължават да предос-
тавят безплатно обучение по музи-
ка в своето село, като всяка сед-
мица преподават 3 вечери по 2 ча-
са. Уроците са по саксофон, елек-
тронно пиано и пеене, а всеки клас 

има над 100 ученици. Освен тези 
редовни уроци, те предлагат и пер-
сонализирани часове в свободно-
то си време.

68-годишният дядо Ли обича му-
зиката, но няма музикална основа 
и не може да се справи с темпото 
на редовните уроци. Той може да 
си позволи частни уроци и започ-
ва да се учи при Чън Юени. Чън 
обаче отказва да вземе парите на 
дядото. Дори имайки предвид, че 
дядото е възрастен и не е много 
удобно да го кара да пътува, Чън 
носи всичко необходимо за уроци-
те по саксофон в дома му. 

Неговият съсед, който е със 
средна степен на увреждания, също 
се присъединява към „обучителния 

Музиката осветява мечтите  
на местните жители

курс“. След две години двамата спе-
циални ученици излизат за първи 
път на сцена пред публика и пред-
ставят добрите резултати от свое-
то обучение.

За последните 35 години Чън 
Юени и Су Инся доброволно са 
подготвили над 1000 любители на 
музика. Един от учениците им, Су 
Уей, създава своя младежка музи-
кална трупа. Интересен факт е, че 
над 90% от музикантите в трупата 
също са ученици на Чън и Су. „Ня-
кои от нашите състуденти отвориха 
големи школи за обучение в Чан-
ша, центъра на провинция Хунан.“

Чън Юени и Су Инся са из-
ключително популярни радетели 
на музикалното изкуство. Много 
институции специално ги канят 
да станат част от техния препо-
давателски екип, но двамата ка-
тегорично отказват високите за-
плати. Много от техните ученици 
изпращат подаръци и пари по по-
вод различни празници, но Чън и 
Су отказват и тях. 

Днес двамата отдавна са пенси-
онирани, но не спират със своята 
доброволческа работа. Казват, че 
ще продължават така докато могат. 
През 2019 г. Су дори счупва ръка-
та си, но няколко месеца продъл-
жава да се занимава с уроците до-
ри и с бинтована ръка. 

През 2020 г. Чън Юени беше 
избран за „образцов доброволец“ 
в сектора на културата и туризма 
в провинция Хунан. За последните 
над 30 години двамата доброволно 
предлагат своите знания и усилия 
за любимата музика, което осве-
тява мечтите на местните жители.

История на керамиката преди династия Хан

П
ървите керамич-
ни изделия, про-
изведени в Ки-
тай преди око-
ло осем хиляди 
години, са били 

утилитарни изделия и тази 
ранна роля на основната ке-
рамика никога не е нама-
лявала. Дълго преди брон-
зовата епоха сложните гли-
нени съдове са били използ-
вани като ритуални съдове 
в различни неолитни култу-
ри, разположени по долини-
те на Жълта река и Яндзъ. 
Някои от тези регионални 
култури включват Дадиуан 
(大地灣, 5800 – 5400 г. пр. н. 
е.), Яншао (仰韶, около 5000 
– 3000 г. пр. н. е.), Хемуду  
(河姆渡, 5000 – 4500 г. пр. н. 
е.), Мадзя‘яо (馬家窯, 3100 
– 2700 г. пр. н. е.), Лоншан  
(龍山, 3000 – 2000 г. пр. н. 
е.) и Дауънкоу (大汶口, 4100 
– 2600 г. пр. н. е.).

Изработени предимно 
ръчно, тези червени, си-
ви и черни артикули често 
разкриват изключителна за 
епохата си майсторска из-
работка и красота. 

След овладяване добива 
и обработката на бронза и 
благородни метали, ритуал-
ният статус на керамични-
те изделия намалява и до-
ри те започват да имитират 

Шан и Джоу скъпите ри-
туални бронзови съдове и 
камбани са били внимател-
но имитирани в по-евти-
ни глинени варианти. Тези 
реплики на съдове очевид-
но са били използвани са-
мо за погребения и отразя-
ват голямо разнообразие от 
бронзови форми и декора-
тивни стилове. 

През късния Джоу се из-
ползват форми и щампова-
ни декорации, които гово-
рят за ясно разделение на 
труда, необходими за кон-
трола на качеството в ма-
совото производство на ке-
рамика.

тези от метал.
Изработката на кера-

мични изделия през брон-
зовата епоха при династии 
Шан (商, ок. 1600 – 1046 г. 
пр. н. е.) и Джоу (周, 1046 
– 256 г. пр. н. е.) се е пре-
върнала в  широкомащаб-
на занаятчийска индустрия 
с подчертано разделение на 
труда, като по време на ди-
настия Шан са използвани 
няколко вида съдове, кои-
то продължават традиции-
те от неолита.

Най-ранните силно изпе-
чени глазури са постигнати 
по време на късния Шан. 
Оцелелите артефакти от то-
ва време показват глазура с 
кафеникав пепеляв оттенък. 

селадон. Също така важна 
е връзката между бронзова-
та индустрия и керамика-
та. По време на династиите 

Това са предшествениците 
на изделията от голямо се-
мейство тюркоазените изде-
лия, известни на Запад като 
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

МОК и КМГ заедно ще популяризират 
олимпийските ценности 

аскоро председа-
телят на Между-
народния олим-
пийски комитет 
Томас Бах отго-
вори на писмо от 

директора на Китайската 
медийна група Шън Хай-
сьон, в което изрази очаква-
нията си за задълбочаване 
на сътрудничеството меж-
ду двете организации.

Томас Бах подчерта зна-
чението на „възпоменател-
ния медал за мир“, който 
беше връчен по-рано на ди-
ректора на КМГ Шън Хай-
сюн. Той каза, че мирът ви-
наги е бил ключово пос-
лание на олимпийското 

движение, чиято основна 
цел е „да направи света 
по-добро място чрез спорт“. 
Мисията на МОК е да пре-
даде послание за мир чрез 
олимпийските ценности, 
което е особено важно в 
днешния свят.

Бах изрази надежди за за-
дълбочаване на сътрудни-
чеството с КМГ в бъдеще. 
„Чрез силното партньорство 
между двете организации и 
широкото отразяване на бъ-
дещите Олимпийски игри от 
КМГ, ние ще популяризира-
ме олимпийските ценности 
пред китайската публика и 
ще предадем по света съв-
местно концепцията за мир.“

Н

Председателят на Международният олимпийски комитет  
Томас Бах (вдясно) и директора на КМГ Шън Хайсьон

Готвейки се за предстоящата олимпиада в Париж, китайските 
шампиони от азиатските игри в Ханджоу вярват, че 

универсалният език на спорта е ключ към комуникацията и 
общуването между спортистите и въобще между хората 

Китайските 
шампиони от 
Азиатските игри 
в Ханджоу, които 
усилено се готвят 
за лятна олимпиада 
в Париж, вярват, че 
универсалният език 
на спорта е ключ 
към комуникацията 
и общуването между 
спортистите и 
въобще между хората 
от различни страни 
и региони в света, 
съобщи китайското 
англоезично издание 
„Глобал Таймс“.

обедата или за-
губата наисти-
на са същност-
та на състеза-
телния спорт, но 
не мисля, че то-

ва е всичко. Има и нещо 
по-ценно от победата. То-
ва каза „кралицата“ на плу-
ването Джан Юфей пред 
репортери на форум, орга-
низиран преди дни от Ки-
тайската асоциация за об-
ществена дипломация в 
Пекин. Същността на със-
тезателния спорт надхвърля 
победата и загубата, смята 
Джан, който спечели шест 
златни медала на Азиатски-
те игри в Ханджоу. 

Трогателният момент на 
Джан и японската плувкиня 
Рикако Икее на Азиатски-
те игри в Ханджоу, където 
те се прегърнаха, въпреки 
че бяха съперници, бе въл-
нуваща сцена. „Участвахме 
заедно в една и съща дис-
циплина, като до послед-
ния ден на финала на 50 ме-
тра бътерфлай тя стигна до 

П

Китайските шампиони ценят 
приятелството и солидарността със 
спортистите от другите страни

иновативните движения в 
този спорт и разпростране-
нието на любовта към спор-
та в световен мащаб“, спо-
дели Дзоу Дзинюен.

Универсалният Джан че- 
сто е свързван с японския  
гимнастик Хашимото Дай- 
ки, тъй като двамата се 
смятат за най-добрите спор-
тисти в гимнастиката. Та-
зи година те се състезаваха 
директно в Китай на Уни-
версиадата в Чънду и Ази-
атските игри в Ханджоу. 
„Очаквам да се състеза-
вам с него, когато и два-
мата сме във форма. Мо-
же би сцена на това със-
тезания ще бъде Олимпи-
адата в Париж идната го-
дина“, казва Джан.

Извън терена ввзаимо-
действията и приятелствата 
между спортисти от различ-
ни страни и региони под-
чертават олимпийския дух, 
който обединява спортисти-
те по света, посочва дву-
кратният олимпийски шам-
пион по таекуондо У Дзиню, 
който сега е председател на 
Световния комитет на спор-
тистите по таекуондо. 

Комуникацията между 
спортистите, улеснява съз-
даването на истински олим-
пийски дух. Според него в 
допълнение към спортните 
постижения, постоянството 
на спортистите и преслед-
ването на мечтите им съ-
що са част от олимпийския 
дух. Общуването на олим-
пийците дава възможност 
на спортистите да изразят 
духа на спорта, вдъхновя-
ва и дава на повече спор-
тисти духовна сила“, изтък-
ва У Дзиню.

подиума“, каза Джан. „Спо-
собността й да се завърне в 
състезанието бе чудо. Имен-
но нейното постоянство ме 
вдъхнови да продължа, ко-
гато се сблъсках с лоша си-
туация.“ 

Джан имаше предвид 
треската, която тя хвана 
в четвъртия ден от състе-
занията на Азиатските иг-
ри в Чънду, когато трябва-
ше да продължи да пости-
га личната си цел да стане 
шампионка с много злат-
ни медали.

„Упоритостта, която Ри-
како Икее показа, след ка-
то бе преминала през лев-
кемия, я отстрани от със-
тезанията, след като спече-
ли шест златни и два сре-
бърни медала на Азиатски-
те игри през 2018 г.“, отбе-
ляза Джан.

Съотборникът на Джан, 
брусистът Цин Хайян, кой-
то тази година постави нов 
световен рекорд на 200 ме-
тра, отбеляза, че се надява 
с примера си да вдъхнови 

повече хора да участват в 
спортни дейности. Той из-
рази желанието си да де-
монстрира не само спорт-
ни постижения, но и да по-
каже увереността, единство-
то и приятелството на ки-
тайските спортисти със със-
тезателите от други страни 
по време на международни 
състезания.

Силата на въздействие 
и влияние на шампи-
оните в спорта е голяма, 
споделиха гимнастици-
те Дзоу Дзинюен и Джан 
Бохън. Те посочиха важ-
ността на примера, който 
влиятелни фигури в тех-
ния спорт като китайци-
те Ли Нин, Ли Сяошуан  
и японеца Кохей Учимура, 
дават на спортистите и фе-
новете на гимнастиката.

„Въпреки че сме състе-
затели и на терена сме кон-
куренти, извън терена, ние 
сме приятели. Гимнастици-
те по света споделят обща 
философия за развитието 
на модерната гимнастика, 
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Излезе класацията  
„Най-щастливи градове в Китай”

Н
еотдавна беше 
представена кла-
сацията „Най- 
щастливи градо-
ве в Китай за 2023  
година“. Списъ-

кът беше обявен на Фору-
ма на щастливите китайски 
градове, който се проведе 
в Чънду, югозападната ки-
тайска провинция Съчуан. 

В списъка влиза град 
Чънду, който е световна 
столица на гастрономията 
на ЮНЕСКО, както и Хан-
джоу – някога приветстван 
от италианския пътешестве-
ник Марко Поло като „рая 
на Земята“. 

Класацията включва още 
градовете Нинбо, Нанкин, 
Гуанджоу, Чанша, Шънян, 
Хоххот, Циндао и Тайюен.

„Градовете са носите-
ли на житейската енергия 
на своите граждани, като 
напоследък те поеха нови 

мисии за висококачествено 
развитие“, заяви Лиу Дзиен, 
вицепрезидент на информа-
ционна агенция „Синхуа“.

Снимка Синхуа

открита бе новата магистрала между провинциите Гуейджоу и Съчуан
Автострадата Гуейян – Дзинша – Гуейлин, която бе официално отворена за движение и се 
очаква да облекчи пътуването между градовете в провинции Гуейджоу и Съчуан.

П

Пекин отново е най-
добрият град за наука  
според Nature Index

екин отново 
е най-добрият 
град за правене 
на наука в света, 
според класа-
цията на Nature 

Index за 2023 г. 
За седми пореден път 

Пекин е на първо място в 
класацията, която просле-
дява авторството на ста-
тии в 82 престижни научни 
списания. След китайската 
столица се нареждат Ню 
Йорк, Шанхай, Бостън, 
Сан Франциско, Нанкин, 
Балтимор-Вашингтон, Гу-
анджоу, Токио и Ухан. 

Освен Пекин, девет дру-
ги китайски града са сред 
20-те най-добри за наука в 

света. Според последните 
статистически данни, па-
тентният запас на Пекин 
в областта на изкуствения 
интелект е на първо място 
в света. Всеки 10 000 ду-
ши в Пекин притежават 
средно 218,3 патента за из-
обретения.

„Пекин и други азиат-
ски градове бързо се изди-
гат в областта на науката, 
технологиите и иновации-
те. Има по-голяма нужда 
те да играят важна роля в 
международното сътрудни-
чество в тази област“, ко-
ментира тазгодишната кла-
сация Дзън Жон, замест-
ник-ректор на университе-
та „Цинхуа“.

Рекордно ниво на товаропотока 
Преди дни общият товаропоток през язовира „Три клисури“ 
в Ичан, провинция Хубей, достигна рекордните 160 милиона 
тона според Министерството на транспорта.

Снимка Синхуа

за 1 месец 4 лв.

за 3 месеца 12 лв.

за 6 месеца 24 лв.

за 12 месеца 48 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. „Г. раковски“ 99 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2024 г.
Каталожен № 381

В Ханджоу бе открито Второто 
международно изложение  
за дигитална търговия

Н
аскоро в Хан-
джоу бе открито 
Второто между-
народно изложе-
ние за дигитална 
търговия. 

Председателят на КНР 
Си Дзинпин изпрати поз-
дравителен адрес до учас-
тниците, в който заявява, че 
в момента глобалната диги-
тална търговия е в подем и 
е тенденция в международ-
ния стокообмен. 

През последните години 
Китай се стреми, съгласно 
правилата в международ-
ната търговия, да създаде 
своя система за управле-
ние на онлайн търговията, 
насърчавайки иновативно-
то развитие на дигиталната 
икономика и предоставяйки 

възможности на света чрез 
своето развитие, пише той. 

„Надявам се различни-
те страни да използват Из-
ложението за дигитална 
търговия за да провеждат 

взаимноизгодно сътрудни-
чество и превърнат онлайн 
търговията в двигател за об-
що развитие в името на све-
товния икономически ръст“, 
казва още Си Дзинпин.


